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Z ČINNOSTI SDRUŽENÍ

TISKOVÁ ZPRÁVA
9. března 2017

Za účasti asi dvou set majitelů dopravních firem 
proběhla ve středu v brněnském Bobycentru kon-
ference k nejpalčivějšímu celoevropskému pro-
blému silniční dopravy: minimální mzdě a dalším 
ochranářským opatřením štěpícím EU.

Generální tajemník Sdružení ČESMAD BOHEMIA 
Vojtěch Hromíř pořádání konference zdůvodnil: 
„Problém minimální mzdy a dalších ochranářských 
opatření typu zákazu týdenních odpočinků ve vozi-
dle se vyhrocuje. Další a další západoevropské země 
pod záminkou boje proti sociálnímu dumpingu při-
jímají ochranářská opatření rušící de facto volný trh 
v silniční dopravě. Navíc je v současné době v Evrop-
ské unii projednávána směrnice o vysílání pracovníků 
a silniční balíček. Tyto dokumenty mohou celý pro-
blém vyřešit, nebo naopak eskalovat.“

Revizi směrnice EU o vysílání pracovníků č. 96/71/
ES a jejích důsledků pro volný pohyb služeb se ve 
svém vystoupení věnovala poslankyně Evropského 
parlamentu za ANO Martina Dlabajová, v této sou-
vislosti prohlásila: „Sektor mezinárodní dopravy je 
specifický svojí vysokou mobilitou. Řidiči zcela běž-
ně během jedné cesty projedou hned několika ze-
měmi a nedovedu si představit, jak by měla vypadat 
pracovní smlouva takového řidiče, která by vyměřo-
vala hned několik rozdílných mezd zároveň. Proto 
také navrhuji vyjmutí silniční dopravy z působnosti 
směrnice o vysílání pracovníků.“ Ve svém vystoupení 

poukázala na to, kde je hranice mezi sociálním dum-
pingem a ochranářstvím vlastního trhu: „Nechci po-
šlapávat práva našich pracovníků. Souhlasím se soci-
ální ochranou a dodržováním standardů, které jsou 
dle mého nyní nastaveny dobře. Odmítám ale, aby 
EU zasahovala do sociální a mzdové politiky, kterou 
mají ve své pravomoci členské země. Tím spíše, aby 
vědomě omezovala volný pohyb služeb.”

Zástupce generálního delegáta IRU při Evropské 
unii Jan Němec zmínil nejednotnost názorů na změ-
nu poměrů na evropském dopravním trhu mezi jed-
notlivými asociacemi sdruženými v IRU. Pozice Mi-
nisterstva dopravy k uplatňování směrnice o vysílání 
a k Silničnímu balíčku a aktivity české státní správy 
okomentoval náměstek ministra dopravy České repub-
liky Ladislav Němec.

Pozici českých dopravců shrnul prezident Sdruže-
ní ing. Vladimír Starosta: „Situace dospěla do stavu, 
kdy není možné stoprocentní vítězství jedné strany. 
My trváme na tom, že uplatňování směrnice o vysílá-
ní pracovníků není vhodné pro silniční dopravu, ne-
boť nepočítá s vysokou mobilitou pracovníků a její 
uplatňování vykazuje ničivou administrativní zátěž 
pro silniční dopravce. Na druhou stranu chápeme, 
že je třeba řešit problém nomádských řidičů, pracu-
jících někdy celé měsíce na území cizího státu bez 
návratu do domovské země.“

KONFERENCE MINIMÁLNÍ MZDA
Text a foto
Martin Felix

Vladimír Starosta

Vojtěch Hromíř

Martina Dlabajová

Jan Medveď Jan Němec Ladislav Němec


	Z ČINNOSTI SDRUŽENÍ
	Předsednictvo potvrdilo snahu o hledání kompromisu 
	Konference minimální mzda
	Aktivity Sdružení

	SILNIČNÍ DOPRAVA
	Zprávy ze světa
	Změny v aplikaci TIR-EPD 
	Další novinky týkající se aplikace TIR-EPD
	Jste správně zaregistrováni k DPH z příležitostné přepravy osob ve Slovinsku?
	Polsko – pokuty v  souvislosti s mýtným systémem
	Změna sazby mýtného v Ruské federaci
	Rychlost jízdy autobusů v Polsku
	Registrace k přepravě odpadů v Itálii
	Pokuty za mýtné v Maďarsku
	poplatek za vjezd do centrální části Londýna a možnost výjimky pro autobusy

	EKONOMIKA &LEGISLATIVA
	ŠKOLENÍ & BEZPEČNOST
	Školení, kurzy, semináře

	TECHNIKA
	Kia Optima SW GT Line 
	Správná péče a údržba filtru pevných částic
	ŠKODA nákladními vozidly Scania sleduje snížení emisí CO2
	Společnost W.A.G. payment solutions vstupuje na trh „chytrých“ dat 
	Společnost Volvo Trucks 
	Provozní náklady mýtného systému už klesly na 16 % 
	Antimonopolní úřad zamítl rozklad SkyTollu kvůli mýtu
	Ministerstvo: Mýtné by mělo v budoucnu zohledňovat i hluk a emise
	Legendy legend
	Cesta vznětového motoru
	Společnost Scania dosáhla milníku: 
	RETRO CLASSICS


